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Efektowny wieniec z Łocina nagrodzony I miejscem
O dożynkach piszemy na str. 16 JoL red-

Szkolne nadzieje
Ten dzień jest tylko i wyłącznie dla nich 
zapoznaniem się z nowym środowiskiem, 
klasą i panią. Takie dni na luzie potrwają 
zapewne do połowy września, potem roz
pocznie się prawdziwa nauka. Nowy rok 
szkolny wielu nauczycieli rozpocznie 
z nadzieją na podwyżkę do której dojdzie 
zgodnie z obietnicą Leszka Millera, który 
oświadczył, że trzeci etap reformy płac dla 
nauczycieli zostanie przyśpieszony o cały 
kwartał. Oznacza to, że nauczyciele otrzy
mają zwiększone pobory być może już 
w październiku. T Włodkowski

Nowy rok szkolny w zupełnie nowych 
salach rozpoczęli uczniowie gimnazjum

Iw Kobylnicy, w pozostałych szkołach 
Jutem przeprowadzono bieżące remonty, 
dotyczy to głownie Szkoły w Kończewie 
i w Sycewicach. Wyposażenie uczniów 
w nowe podręczniki i przybory szkolne 
poważnie nadszarpnęły budżety rodzinne.
Niejednokrotnie trzeba było wydać grubo 
ponad 300 zł na jedno dziecko, aby wypo
sażyć go we wszystkie niezbędne szkolne 
akcesoria. Ulgę odczuli jedynie niektórzy 
pierwszoklasiści. W ramach progra
mu,, Wyprawka dla 
ucznia” otrzymali z 
Urzędu Gminy kwotę 
90 zł i podręczniki.
Tym programem w 
naszej gminie objęto 
92 dzieci. Pierwszy 
dzień w szkole jest 
ogromnym przeży
ciem dla dzieci i ro
dziców.

Odświętnie ubra
ni ciekawi nowego
maszerują ochoczo. Inauguracja roku szkolnego w Kawakowie fot. red.

Wokół
wyborów

Wybory za pasem, trwa walka na frazesy 
i obietnice. W wielu miastach nazwiska 
pretendentów do foteli prezydentów i bur
mistrzów znane są już od kilku miesięcy. 
Tworzą się zaskakujące sojusze, porozu
mienia, koalicyjki. Radni, który przespali 
swoją kadencję nagle się przebudzili i ży
wiołowo zabiegają o głosy swoich wybor
ców. Nie brakuje też różnych oszołomów 
obiecujących przysłowiowe gruszki na 
wierzbie. Ludzie pełniący już jakąś fun
kcję mająjuż na starcie ułatwione zadanie. 
Sąznani i mówi się o nich. Wszystko jedno 
dobrze czy źle, ale się mówi.

Skołowany wyborca będzie miał więc 
nie lada problem z postawieniem krzyżyka 
przy swoim kandydacie. O wiele spokoj
niej i bez emocji przebiega wyborcza 
kampania w naszej gminie.

Ostatnie cztery lata przyniosły wiele 
pozytywnych zmian w gminie to też 
ustępująca władza z podniesionym czołem 
może przystąpić do ponownych wyborów.

T W.
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Budowa hali sportowej i rozbudowa gimnazjum, 
wmurowanie węgla kamiennego
Fragmenty aktu erekcyjnego.

„Jeżeli kiedykolwiek akt 
ten ujrzy światło dzienne, to mamy 
zaszczyt poinformować jego 
znalazcę, że w dniu 03 września 
2002 r. został wmurowany kamień 
węgielny pod rozbudowę gimnaz
jum oraz budowę bali sportowo- 
widowiskowej w %pbylnicy. 
Obiekty te będą służyć społecz
ności lokalnej, a w szczególności 
naszym dzieciom, jak i młodzieży. 
Inicjatorem wzniesienia icb byłyby 
władze samorządowe oraz miesz
kańcy gminy Kobylnica.
0 ......... ;

‘Wmurowania dokonano w 
obecności dzieci i młodzieży, jak
1 pedagogów ze szkól podstawo
wych i gimnazjalnych z naszego 
terenu. (Dzięki tej ważnej inwesty
cji spełnią się marzenia naszego 
środowiska, bowiem kształcenie 
i rozwój fizyczny, jak i dobro 
naszej młodzieży jest nadrzędnym 
celem całej społeczności (jminy 
Kobylnica.

"Biorący udział w uro
czystości wyrażają nadzieję, że 
tak potrzebna ze społecznego 
punktu widzenia inwestycja 
przebiegać będzie sprawnie i za
kończy się na przełomie 
maja/czerwca 2003 r.

Takiej treści akt erekcyjny odczytany 
przez wójta Leszka Kulińskiego i po
święcony przez księdza proboszcza 
kobylnickiej parafii Krzysztofa Wilkosa 
powędrował do specjalnej tuby, a ta wmu
rowana została w fundamenty rozbudo
wywanego gimnazjum i powstającej hali 
widowiskowo-sportowej. Uroczystość 
wmurowania kamienia węgielnego, 
połączona z inauguracją roku szkolnego,

Wmurowanie aktu erekcyjnego przez 
Wójta Leszka Kulińskiego

zgromadziła wielu kobylnickich rzemieśl
ników, radnych gminnych i powiatowych, 
parlamentarzystów, przedstawicieli służb 
mundurowych i władz oświatowych z ku
ratorem wojewódzkim Krzysztofem

Weyną na czele. Cała 
uroczystość odbyła się 
przed wyremontowanym 
już budynkiem gimnazjum, 
co biorąc pod uwagę czas 
rozpoczęcia realizacji za
dania, czyli początek lipca, 
jest w naszych realiach 
osiągnięciem znaczącym.
Przypomnijmy zatem, że 

oprócz remontu kapital
nego gimnazjum dobudo
wana zostanie doń część, 
w której znajdą się po
mieszczenia dydaktyczne, 
świetlica, sala konferen 
cyjna oraz biblioteka.

Pełnowymiarowa zaś hala 
widowiskowo-sportowa z 
pełnym zapleczem oddana 
będzie, jak zapewnia wy
konawca inwestycji firma 
„Mitex" S.A z Kielc, w 
czerwcu 2003 r. Tę inwes
tycję dopełnią parkingi, 
dwa dodatkowe zewnę
trzne boiska oraz tzw. mała 
architektura.

Uroczystość zakończyła 
część artystyczna 

wykonana przez gimnazjalistów, pod 
okiem czuwającej nad przebiegiem 
uroczystości dyrektor Gabrieli 
Barszczewskiej.

Zbigniew Podolak

fot. red.

Honorowi goście na szkolnym dziedzińcu fot. red.
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Ks. Jacek Popławski 
proboszczem w Kwakowie
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Decyzją ks. Biskupa Ordynariusza 
Mariana Gołębiewskiego został miano
wany proboszczem w Kwakowie dotych
czasowy wikariusz Parafii Mariackiej 
w Szczecinku ks. dr. Jacek Popławski. 
Parafię w Kwakowie objął on po księdzu 
prałacie Piotrze Jesionowskim, dotych
czasowym wieloletnim i zasłużonym dla 
swojej parafii proboszczem.

Ks. Jacek Popławski urodził się w 1960 r. 
w Szczecinku, gdzie ukończył szkołę pod
stawową i liceum. Dalszą naukę podjął na 
Akademii Rolniczej w Szczecinie a na
stępnie w 1984 r. z dyplomem magistra in
żyniera rolnictwa rozpoczął naukę w Se
minarium Duchownym w Koszalinie. 
|więcenia Kapłańskie otrzymał 26 maja 
1990 r. i rozpoczyna pracę jako wikariusz 
najpierw w parafii Św. Ducha w Koszali
nie następnie kolejno w Słupsku, Miastku, 
Pile i Szczecinku. Ks. Jacek Popławski 
kontynuuje studia teologiczne na Uniwer
sytecie w Poznaniu uzyskując w 2000 r. 
tytuł dr. teologii.

Obecnie nowy ksiądz proboszcz zapoz
naje się z parafią i parafianami. Pracy jest 
dużo. Parafia liczy 2300 osób, 4 kościoły 
w Kwakowie, Lubuniu, Kuleszewie i Żel- 
kówku oraz jedną Kaplicę w Płaszewie. 
Ludzie są bardzo mili i zorganizowani - 
mówi ks. proboszcz. Prężnie dzałają w pa
rafii kluby sportowe i ochotnicze straże 
pożarne, świetna też jest szkoła podsta
wowa w Kwakowie. Jestem przekonany, 
że współpraca ze wszystkimi organizacja
mi a zwłaszcza z Urzędem Gminy z Wój
tem panem Leszkiem Kulińskim ułoży się
(bardzo dobrze, na razie uczę się być pro
boszczem. Do tej pory byłem tylko wikar
iuszem - mówi dalej ksiądz Jacek. Dużo 
czasu zabiera mi przejrzenie kancelarii, bo 
przecież są chrzciny i śluby. Trzeba też od
wiedzać chorych i potrzebujących. Bardzo 
zależy mi na pracy z młodzieżą i dziećmi. 
Nie chcę pewnych rzeczy dublować - 
stwierdza ks. proboszcz. Marzy mi się

jednak założenie szkółki jeździeckiej bo 
konie to moja pasja - mówi z uśmiechem 
ks. Jacek Popławski. Jest też wiele pro
blemów, chociażby plebania która wyma
ga gruntownego remontu. Budynek jest 
duży, sporo w nim cennych zabytków. 
Chętnie część plebani przeznaczyłbym na 
muzeum. Byłoby to pierwsze muzeum w 
gminie. Pomysł wart jest przemyślenia, 
zresztą mam wiele pomysłów i chęci - 
mówi ze śmiechem ksiądz proboszcz, ale 
najpierw muszę się tu zadomowić, poznać 
ludzi. Będzie ku temu okazja przy kolę
dzie. Szczególnie liczę na pomoc ze strony 
rady parafialnej i wszystkich wiernych.

Redakcja życzy księdzu proboszczowi 
Jackowi Popławskiemu wszelkiej pomyśl
ności i łask Bożych w duszpasterskiej. 
Szczęść Boże.

Rozmawiał 
Tomasz Włodkowski

Przyznano stypendia
Zarząd Gminy Kobylnica przyznał 

stypendia dziesięciu absolwentom gim
nazjum w Kobylnicy i Sycewicach. Wnio
skodawcami w oparciu o decyzje rady 
pedagogicznej byli dyrektorzy szkół.

Warunkiem przyznania stypendium było 
podjęcie nauki w szkole ponadgimnazjal- 
nej kończącej są maturą oraz uzyskanie 
w gimnazjum średniej oceny nie mniejszej 
niż 4,5 oczywiście przy wzorowym za
chowaniu. Brano też pod uwagę sytuację

materialną. Stypendia otrzymali Adam 
Tencza, Angelika Chyc, Natalia 
Kużyńska, Justyna Kmieciak, Przemysław 
Kubina i Aldona Słusan - absolwenci 
z gimnazjum w Kobylnicy oraz Żaneta 
Startek, Emilia Redmerska, Monika 
Zakrzewska i Karol Izmajłowicz absol
wenci z Sycewic.

Redakcja życzy stypendystom dalszych 
wysokich ocen.

Informacja własna

19.08.
• Przedstawienie projektów uchwal Rady Gminy 
Kobylnica w sprawie upoważnienia Zarządu Gminy 
do zaciągnięcia zobowiązań finansowych na budowę 
w ramach programu SAPARD
-ulicy Pocztowej w Kobylnicy,
- budowę wodociągu Kobylnica - Widzino, Kobyl
nica - Bolesławice - Reblino wraz z ujęciem i moder- 
nizacjąuzdatniania wody,
• Zatwierdzenie specyfikacji istotnych wamnków za
mówienia na wykonania robót remontowych w bu
dynku komunalnym Lubuń 47.
• Podpisanie umowy w sprawie dodatkowych robót 
budowlano remontowych drogi wewnętrznej (od
gałęzienie ul. Głównej w Kobyl-nicy).
• Przedstawienie wniosku Biura Projektowego 
„Strada” w Słupsku w sprawie przedłużenia terminu 
wykonania I - etapu prac miejscowego planu zagos
podarowania przestrzennego dla działek nr 99.100/1, 
100/2, 101, 104/1, 104/2, 105/2, 105/5, 105/6, 107, 
115, 121 (część działki) 123, 124/1, 124/2 poło
żonych w obrę-bie geodezyjnym Sycewice - do 
31.08.2002 r..
• Przedstawienie wniosku i podpisanie porozumienia 
z Zarządem Powiatowym Związku OSP w sprawie 
współfinansowania zawodów strażackich, które od
będą się 21 września 2002 r. w Kępicach.
• Przedstawienie projektu porozumienia z Zarządem 
Dróg Powiatowych w Słupsku w sprawie budowy no
wej nawierzchni drogi Sycewice - Komorczyn - dal
szy odcinek.
• Przygotowanie do dożynek gminno-powiatowych 
Sycewice 2002.
• Zatwierdzenie dokumentacji przetargowej na 
wykonanie prac budowlanych i usług w programie 
„Odnowy wsi pomorskiej” w miejscowościach 
Komorczyn, Lulemino, łosino.
• Zatwierdzenie nowych specyfikacji istotnych 
warunków zamówienia na wykonanie prac budowla
nych i usług w programie „Odnowy wsi pomorskiej” 
w msc. Komorczyn, Lulemino, Łosino.
22.08.
• Przyjęcie uchwały Zarządu Gminy Kobylnica 
w sprawie powołani a Korni sj i przetargowej.
• Przyjęcie uchwały Zarządu Gminy Kobylnica 
w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków 
budżetu gminy Kobylnica na 2002 r.
• Przyjęcie projektu uchwały Rady Gminy Kobylnica 
w sprawie wieloletniej dzierżawy działki położonej 
w Słonowicach.
• Podpisanie umowy o udzielenie dotacji z budżetu 
gminy dla Ludowego Zespołu Sportowego „Wiraż” 
w Kruszynie z przeznaczeniem na upowszechnianie 
sportu na terenie gminy.
• Podpisanie umowy z AWRSP Oddział Terenowy 
Gdańsk na dofinansowanie wodociągu w miej
scowości Kuleszewo do siedliska Giełdoń.
• Zatwierdzenie dokumentacji przetargowej i pod
pisanie umów na realizację prac porządkowo - bu
dowlanych w ramach programu „Odnowy wsi po
morskiej” w miejscowościach Łosino, Lulemino, 
Komorczyn.
• Zatwierdzenie dokumentacji przetargowej i podpi
sanie umowy na remont budynku komunalnego nr 47 
w Lubuniu.
• Podpisanie umowy kredytowej z Bankiem PKO BP 
w Słupsku na rozbudowę Gimnazjum oraz budowę 
hali sportowej w Kobylnicy.
• Powołanie uchwalą Zarządu Gminy Kobylnica 
składu osobowego Komisji przetargowej dla prze
prowadzenia postępowań o udzielenie zamówień 
publicznych.
• Zatwierdzenie specyfikacji istotnych warunków 
zamówienia na wykonanie odcinka sieci wodo
ciągowej Kuleszewo - Giełdoń - (remont).
• Dokonanie zmiany wniosku o dotację z programu 
SAPARD w miejsce ulicy Pocztowej ulica Wodna 
w Kobylnicy.
- Podpisanie umowy z Wojewodą Pomorskim na do
finansowanie ze środków budżetu Państwa „Pro-
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gramu odnowy wsi” Łosino, Sycewice, Lulemino, 
Komorczyn, Sierakowo.
5.09.
• Podjęcie uchwały Zarządu Gminy w sprawie zmian 
w planie dochodów i wydatków budżetu gminy 
Kobylnica na 2002 r.
• Podpisanie porozumień z Gminą Miejską Słupsk 
w sprawie współfinansowania kosztów opieki i wy
chowania przedszolnego dzieci.
• Podpisanie umów na dzierżawę nieruchomości ko
munalnej z Polskim Związkiem Wędkarskim w Słup
sku, dz. nr 52/2 o pow. 11 ha - jezioro Lisewo w Ścię- 
gnicy - umowa zawarta na okres do 31.08.2012 r. 
•Przedstawienie propozycji Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administracji dotyczącego orga
nizacji konkursu „Bezpieczna Gmina”.
• Przedstawienie wniosku przedsiębiorstwa „Kalla” 
w Słupsku w sprawie wprowadzenia opłat za usługi 
cmentarne na cmentarzu komunalnym w Słono- 
wicach.
• Przyznanie środków finansowych dla szkół na akcję 
„Sprzątanie Świata”.
• Zatwierdzenie dokumentacji z rozstrzygnięcia prze
targu i podpisanie umowy z wykonawcą remontu 
odcinka sieci wodociągowej Kule-szewo-Giełdom
19.09.
Przedstawienie analizy i Studium Uwarunkowań Za
gospodarowania Przestrzennego Gminy Kobylnica. 
•Przyjęcie projektów uchwał Rady Gminy Kobylnica 
w sprawie:
- przystąpienia do zmian miejscowego planu zagos
podarowania przestrzennego Gminy Kobylnica 
w związku z budową obwodnicy dla Miasta Słupska
- sprzedaży nieruchomości nr 537 o pow. 0,16 ha 
położoną w Kobylnicy
• Podpisanie porozumień:
- z Zarządem Powiatu Słupskiego w sprawie przeka
zania powiatowi słupskiemu dotacji w wysokości 
100.000 zł z budżetu gminy Kobylnica na budowę 
drogi powiatowej Komorczyn-Sycewice
- z Gminą Miejską Słupsk, Gmina Słupsk w sprawie 
współdziałania w celu opracowania zmian w planie 
zagospodarowania przestrzennego gmin uwzględ
niając przebieg obwodnicy Miasta Słupsk
• Podpisanie listu intencyjnego z Firmą Curver 
Poland SA w sprawie sprzedaży przez gminie nie
ruchomości nr 316 o pow. 0,48 ha.
• Podpisanie protokołu uzgodnień z PKP S.A. Od
dział Nieruchomości Zakład w Słupsku o przenie
sienie prawa wieczystego użytkowa-nia gruntu - dz. 
nr 335/2 o pow. 1388 m kw. w Kobylnicy na rzecz 
Gminy Kobylnica w zamian za zobowiązania podat
kowe.
• Zatwierdzenie specyfikacji istotnych warunków za
mówienia na wykonanie remontu odcinka ogro
dzenia metalowego boiska sportowego w Kobylnicy 
przy ul. Wodnej.
• Podpisanie umowy z Stowarzyszeniem „Wiktoria” 
Wrząca na przekazanie dotacji w wysokości 3.000 zł 
na upowszechnianie sportu na terenie gminy Kobyl
nica.
• Podpisanie umów dotyczących przyznania stype
ndiów dla uczniów gimnazjów kontynuujących 
naukę w szkołach średnich.
• Rozpatrzenie wniosku dotyczącego sprzedaży 
niezabudowanej działki nr 182/9 o pow. 1009 m kw. 
w Kobylnicy.
• Rozpatrzenie wniosku dotyczącego zamiany nie
ruchomości dz. nr 31/1 i 31/2 o pow. 1369 mkw. po
łożonej w Kończewie stanowiącej własność Przed
siębiorstwa Robót Inżynieryjno Drogowych „Krę
żel” na nieruchomość gminną oznaczoną nr 179 
o pow. 22 tys. 926 m kw. położoną w Kruszynie.
• Rozpatrzenie wniosków dotyczących udzielenia 
dotacji z budżetu gminy Kobylnica:
- SP Słonowice na zakup 4 zestawów sprzętu 
komputerowego,
- Stowarzyszeniu Sportowemu „Słupia” Kwakowo 
w kwocie 7 tys. zł na działalność sportową
- LZS „Witraż” Kruszyna w kwocie 2,5 tys. zł na 
działalność sportową klubu.

OBWIESZCZENIE
Na podstawie art. 94 ustawy z dnia 16 lipca 1998 r. - Ordynacja wyborca do rad 
gmin, rad powiatów i sejmików województw (Dz. u. Nr 95, pozycja. 602 z póź. 
zmian.) podaje się do publicznej wiadomości informację o okręgach wyborczych, 
ich granicach i numerach, liczbie radnych wybieranych w każdym okręgu oraz 
o wyznaczonej siedzibie gminnej komisji wyborczej dla przeprowadzenia w dniu 
27 października 2002 r. wyborów do rady gminy Kobylnica oraz wyborów wójta:

Nr okręgu 
wyborczego Granica okręgu wyborczego

Liczba
wybieranych

radnych

1 WIDZINO, BOLESŁAWICE 1

2 ŁOSINO, ZAJĄCZKOWO 1

3 KOBYLNICA 3

4 KWAKOWO, LUBUŃ 1

5 KOMIŁOWO, ŻELKÓWKO, ŻELKI
ŻELKOWIEC, KRUSZYNA, PŁASZEWO 1

6 BZOWO, KCZEWO, ROZŁĘKA, SŁONOWICE, 
DOBRZĘCINO 1

7
KOŃCZEWO, LULEMINO, LULEMINKO, 
MASZKOWO, SIERAKOWO 2

8 SYCEWICE, KOMORCZYN, MIEDŹNO 2

9 REBLINO, REBLINKO, RUNOWO, ZĘBOWO 1

10 KULESZEWO, ZAGÓRKI, ZBYSZEWO, GIEŁDOŃ 1

11
WRZĄCA, SŁONOWICZKI, CIECHOMICE, 
ŚCIĘGNICA 1

Siedziba Gminnej Komisji Wyborczej mieści się w budynku Urzędu Gminy
Kobylnica ul. Główna 20 pok. nr 16. . . , .

Wójt Gminy Kobylnica
Leszek Kuliński

Komitet Wyborczy Wyborców ^ 
„Samorządność Gminy Kobylnica”
zarejestrowany

Trwają prace Gminnej Komisji Wybor
czej w Kobylnicy mającej siedzibę 
w Urzędzie Gminy przy ul. Głównej 20. 
Komisja Wyborca w składzie Przewodni
cząca Grażyna Budzik, z-ca przew. Jan 
Bondarczuk oraz członkowie Zdzisław 
Dąbrowski, Bogusława Labudda, Henryk 
Kołodyński, Maria Tencza i Tomasz 
Włodkowski mają pełne ręce roboty przy 
rejestracji kandydatów do Rady Gminy 
i na Wójta. Komisja zarejestrowała już 
pierwszy znaczący komitet Wyborczy Wy
borców „Samorządność” Gminy Kobyl
nica. Pełnomocnikiem tego Komitetu 
Wojciech Pozorski z Łosina zgłosił kan
dydaturę Leszka Kulińskiego na wójta

gminy oraz kandydatury Krystyny 
Buławskiej, Józefa Gawry cha, Ryszarda 
Hendryja, Michała Jadłowskiego, Piotra 
Jaśkiewicza, Janusza Kaszowskiego, 
Leona Kiziukiewicza, Grzegorza Mołdo- 
cha, Bogdana Popiela, Mirosława Przy
była, Janusza Pucia, Stanisława Solarczy- 
ka, Kazimierę Tates, Henryka Urbanka 
i Andrzeja Wojtaszka na radnych do 
gminy.

Komitet Wyborczy „Samorządność” 
Gminy Kobylnica jako jedno z wielu haseł 
wyborczych przyjął kontynuację strategii 
rozwoju gminy Kobylnica, która jak dotąd 
jest w pełni realizowana.

infi własna
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Odnowa Wsi Pomorskiej

budowę wiaty. Ławki i stoliki wykonali 
nam państwo Przyborscy z Kwakowa a 
nasze OSP dokonało wycinki drzew - 
mówi pani Kazimiera Tates sołtys i 
zarazem lider przedsięwzięcia. W pracach 
zaangażowani są również pani Regina 
Labuda i Marian Kowalski.
Również plac zabaw dla dzieci urządzany 

jest w Komorczynie. Będą huśtawki, 
zjeżdżalnia i piaskownica. Budowane jest 
również boisko do piłki siatkowej i kosza. 
Nie zabraknie grila i drewnianej podłogi 
do tańców - mówi pan Mirosław Przybył 
sołtys i lider zarazem. Pracujemy wszyscy, 
robimy to przecież dla siebie. Na 
wyróżnienie zasługują Jan Tetera oraz 
Andrzej i Piotr Wojciechowscy. Pan 
Wiesław Kowalski doprowadził nam 
wodę a Stowarzyszenie Pstrej Złotnickiej 
zafunduje nam wyroby wędliniarskie na 
otwarcie placu zabaw. Wartość przedsię

W pilotażowym programie odnowy wsi 
wzięło udział pięć sołectw z naszej gminy. 
Dobre przygotowane programy przez 
liderów wiejskich przeszły wszystkie 
eliminacje. Wioski otrzymały wsparcie 
finansowe z Urzędu Gminy i z budżetu 
Urzędu Marszałkowskiego. Można było 
przystąpić do realizacji programów. 
Zadania te to przede wszystkim poprawa 
wizerunku własnej wsi, poprawa bezpie
czeństwa przy drogach publicznych oraz 
urządzanie dla lokalnej społeczności tere
nów rekreacyjnych.
W Sierakowie mieszkańcy wioski ułożyli 

chodnik z kostki polbrukowej po obu stro
nach jezdni. Wykonano podjazdy i uło
żono nowe krawężniki. Koszt całego 

^^przedsięwzięcia wyniósł 43.247 zł, z cze- 
^Ägo udział własny mieszkańców i partne

rów to kwota 12.812 zł. Zaangażowanie 
naszej społeczności było bardzo duże - 
mówi Stefan Smysło - lider programu. 
Miejscowi partnerzy panowie Zdzisław 
Siwiec, Radosław Pikuła, Józef 
Wierkowicz i Zbigniew Klasa wspierali 
nas sprzętem i gotówką. Pracowali 
wszyscy. Efekt naszej pracy to 900 m 
(około 600 m długości) położonego 
chodnika. W pracy społecznej przodowali 
Stanisław Puć, Zdzisław Siwiec, Jan 
Jędruszko, Krzysztof Żachowski i Piotr 
Kępski.

Kończą się prace w Luleminie przy 
budowie placu zabaw dla dzieci z boi
skiem wielofunkcyjnym. Będzie wiata z 
rusztem, stoliki i ławki oraz wydzielone 
miejsce na parking. Całość estetyczne 
ogrodzona. Wartość przedsięwzięcia 
47.308, udział własny mieszkańców i par
tnerów w kwocie 10.082 zł. Pomagają 
wszyscy nie tylko z naszej wioski. Tartak 
w Widzinie przetarł nam drewno na

fot. red.

wzięcia w Komorczynie to koszt w 
wysokości 48.353 zł a 10.582 zł to udział 
mieszkańców wsi i partnerów.

Wieś popegerowska może być zadbana i 
wesoła - z takim hasłem przystąpili miesz
kańcy Sycewic do zagospodarowania 
placu w centrum wsi. Są tu boiska do teni
sa, siatkówki, zjeżdżalnia i piaskownica. 
Dojścia do placu ułożono z polbruku. 
Wykonano ławeczki i nasadzenia roślin 
ozdobnych. Całość robót wyceniono na 
kwotę 49.600 zł a prace mieszkańców i 
wkład partnerów na kwotę 13.400 zł. Lide
rzy to Józef Broda, Stanisława Szczałba, 
Mieczysław Stępniewski, Jolanta Kowal
ska i Zdzisław Wiśniewski. Zaangażo
wanie mieszkańców w pracach było bar
dzo duże - mówi Józef Broda. W dos
konałej atmosferze potrafiliśmy się zor
ganizować a efekty można już oglądać.
Podobny plac zabaw powstaje w Łosinie. 

Zakładane są huśtawki i karuzela. Będzie 
piaskownica, gril i parking. Całość zosta
nie ogrodzona i oświetlona. Zabezpieczo
no też miejsce pod przyszłą wiejską 
świetlicę. Koszt przedsięwzięcia to prawie 
40.00 zł a udział mieszkańców i partnerów 
wyniósł 7.282 zł. Do pomocy mieszkań
com Łosina włączyło się nadleśnictwo i 
Park Krajobrazowy Dolina Słupi - mówi 
Leon Kiziukiewicz sołtys i zarazem lider. 
Wieś jest zgrana i chętnie włącza się do 
prac społecznych. Szczególnie Kazimierz 
Kania ze swoim transportem wiele nam 
pomógł.

Dzięki Odnowie Wsi Pomorskiej na
stępuje integracja lokalnej społeczności. 
Wioski są zadbane, przybywa też obie
któw sportowych i miejsc do zabawy. 
Może też ożywią się i inne sołectwa?

Budowa dojść do placu zabaw w Sycewicach fot. red.
T.W.
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Budowa wodociągu 
Kuleszewo — Gieldoń

Z ostatniej chwili

Zaledwie dwa tygodnie trwał kapitalny 
remont sieci wodociągowej na odcinku 
Kuleszewo - Giełdoń.

Wykonawcą robót w wyniku przetargu 
nieograniczonego został Zakład Usług 
Wodnych dla Potrzeb Rolnictwa ze 
Słupska. Pracownicy tego zakładu w

krókim czasie dokonali sprawnie naprawy 
i wymiany urządzeń wodociągowych, 
umożliwiając mieszkańcom Giełdonia 
odbiór czystej uzdatnionej wody.

Wartość wykonanych robót oszacowana 
została na około 100.000 zł.

T.W.

Polecieli balonem
Takiej zabawy jeszcze nie było. Tłumnie 

zgromadzeni słupszczanie w pasażu 
hipermarketu „Real” mogli załapać się na 
lot balonem nad Słupskiem. Aby wygrać 
taką atrakcję należało wyciąć kupon 
drukowany w Głosie Pomorza i wrzucić 
go do urny ustawionej w „Realu”. Loso
wanie odbywało się na oczach zainte

resowanych. Balon zabierał do gondoli po 
pięć osob i uniósł się trzy razy. 
Szczęśliwcy na wysokości ponad 200 
metrów mogli podziwiać panoramę 
Słupska oraz naszej gminy. Lot balonem 
zaliczył również wójt Leszek Kuliński. Z 
dużej wysokości mógł obejrzeć „swoje 
gospodarstwo” - gminę Kobylnica.

7 W

Tuż przed startem fot. red.

Kobylnica 
mina
air Play 2002

Kapituła Konkursu „Gmina Fair Play” 
reprezentowana przez Krajową Izbę 
Gospodarczą oraz Fundację Instytutu 
Badań nad Demokracją i przedsiębior
stwem Prywatnym przyznała Gminie 
Kobylnica tytuł i certyfikat Gmina Fair 
Play 2002.

Ponadto decyzją tejże kapituły 
przyznano naszej gminie wyróżnienie 
w kategorii gmin wiejskich i małych miast. 
Gala I edycji konkursu oraz wręczenie 
certyfikatu i nagród odbyło się 25 wrześ
nia w Warszawie. Redakcja składa^^ 
Wójtowi Leszkowi Kulińskiemu i Zarzą-^| 
dowi Gminy serdeczne gratulacje z tak 
wspaniałego wyróżnienia.

informacja własna

Dzieci miały 
wypoczynek

Staraniem Zarządu Gminy Kobylnica 
i Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
zorganizowano nieodpłatne kolonie dla 90 
dzieci z rodzin popegerowskich. Dzieci 
wypoczywały w Pucku i Rumii a orga
nizatorem wyjazdu kolonijnego była 
AWRSP w Gdańsku. Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholo
wych sfinansowała pobyt dla 35 dzieci naj 
kolonii profilaktyczno-terapeutycznej" 
w Białym Dunajcu k/ Zakopanego. Do 
Białego Dunajca pojechało również 5 
dzieci z najuboższych rodzin. Organiza
torem tego wyjazdu było kuratorium 
w Gdańsku. Z kolei 47 dzieci przebywało 
na obozie wypoczynkowym w Czaplinku 
zorganizowanym przez Zarząd Gminy 
i parafią w Kobylnicy. Dużym powodze
niem cieszyły się się też półkolonie w Ko
bylnicy. Sponsorem pobytu 47 dzieci był 
Zarząd Gminy, GKRPA i Stowarzyszenie 
Wiejskie Klimaty. W ramach prowadzo
nych świetlic środowiskowych w Kwako- 
wie, Sycewicach, Słonowicach i Kobyl
nicy około 150 dzieci miało możliwość 
wziąć udział w jednodniowych wyciecz
kach po województwie pomorskim. 
Ogółem z wypoczynku letniego skorzy
stało 374 dzieci z naszej gminy a łączny 
koszt wszystkich pobytów wyniósł 
27.475 zł

inf. własna
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Dzisiejsza wieś Bzowo (niem. Besow) nale
żała początkowo do księcia pomorskiego 
Świętopełka, który przekazał ją wraz z wieloma 
innymi wsiami Zakonowi Joanitów. Nie wia
domo jak długo zakon posiadał Bzowo. Do
kładniejsze dane dotyczące właścicieli pocho
dzą dopiero z 2 poł. XV w. W roku 1480 jako 
właściciel wymieniany jest Mathias Bone. List 
lenny z roku 1529 podaje, że 
Bzowo posiadali już pradzia
dowie ówczesnych właścicieli - 
von Boehn'ow. We władaniu 
tego rodu dobra lenne Bzowo 
znajdowały się około 400 lat. W 
roku 1784 jako właściciel wy
mieniany jest Ernst Ludwig von 
Böhn. W tym czasie w Bzowie 
były: 2 folwarki, młyn wodny, 4 
chłopów, 3 chałupników, 
szkoła, 21 domów, rybactwo. W 
latach 1773 - 75 za dotacje 
królewskie pobudowano fol
wark Plan - heide (poi. Rosal- 
ka) należący najpierw do mają
tku Bzowo a później do majątku 
Ściegnica.
t W roku 1857 Franz Wilhelm 
R\dolf von Boehn sprzedał ma
jątek Friedrichowi von Blumen
thal. Ten ostatni z powodu bra
ku potomków sprzedał Bzowo 
w roku 1892 Augustowi Sie- 
mers - właścicielowi majątku 
Kończewo (niem. Kunsow). W 
roku 1892 majątek Bzowo z fol
warkiem Żabno (niem. Segen
berg) liczył ogółem 810 ha z 
czego 486 ha przypadło na pola 
uprawne, 51 ha na łąki, 155 ha 
na pastwiska, 112 ha na lasy i 6 
ha na wody; inwentarz żywy liczył 32 konie, 70 
sztuk bydła w tym 32 krowy mleczne, 700 
owiec i 50 sztuk trzody chlewnej; istniała 
cegielnia i młyn wodny. W roku 1901 syn 
Augusta von Siemers przekazał majątek 
Erichowi von Bonin urodzonemu w roku 1853, 
żonatemu z Anną von Graefe. Erich i Anna von 
Bonin kupili w roku 1907 także pobliski 
majątek Ściegnica.

W roku 1914 Bzowo wraz z Żabnem liczyło 
^811 ha - w tym 467 ha ziemi ornej, 82 ha łąk, 4 
pia pastwisk, 250 ha lasów, 3 ha wód; hodowla 
obejmowała 48 koni 160 sztuk bydła w tym 62 
krowy mleczne, 250 owiec i 20 sztuk trzody 
chlewnej; pracował młyn wodny z elektrownią, 
gorzelnia i płatkarnia. Księga adresowa z roku 
1920 podaje jako właściciela majątku Albrech
ta von Bonin, był to najstarszy syn Ericha i An
ny. W początkach lat 20. wielkość majątku i in
wentarza żywego była taka jak w roku 1914; 
nadal czynna była gorzelnia z płatkarnią oraz 
młyn wodny z elektrownią. W roku 1927 zmarł 
Erich von Bonin. Po śmierci majątek zaczął 
w szybkim tempie podupadać. W tym czasie 
w Bzowie hodowano ok. 40 krów zarodowych 
z przychówkiem i ok. 30 koni w tym także wy
ścigowe. Czynna była gorzelnia którą kierował 
Paul Schiel. W majątku zatrudniony był m.in. 
rządca Max Haase, leśniczy Werde, oborowy 
Kramp. Na skutek trudności finansowych w 
1931 r. Albrecht von Bonin z żoną Ilse uro
dzoną von Boehn musieli sprzedać Bzowo 
Towarzystwu Parcelacyjnemu i opuścili mają
tek. Jeszcze w 1931 Bzowo wraz z folwarkami

gorzelnię i przekształcono ją na mleczarnię, 
której właścicielem był najpierw Otto Höcken
dorf II a później była to mleczarnia spółdziel
cza. Młyn wodny stał się własnością Heinricha 
Kosanke (przed parcelacją prawdopodobnie 
należał do majątku). W pałacu utworzono szko
łę powszechną i mieszkania dwóch nauczy
cieli, poza tyn utworzono też kaplicę ewan-

Poznajemy historię gminy

BZOWO

Zespół folwarczny w Bzowie

gelicką ponieważ kościół parafialny znajdował 
się w oddalonych kilka kilometrów Słonowi- 
cach.

W bezpośrednim sąsiedztwie podwórza, po 
jegopd. stronie znajdują się dawne tereny ogro
dowe w kształcie wydłużonego prostokąta ob
wiedzione kamiennym murem, którego znacz
ne fragmenty zachowały się do czasów obec
nych. Ogród ten, usytuowany na zboczu wznie
sienia przeznaczony był zapewne dla roślin wy
magających znacznego nasłonecznienia. Po
dłoga podwórza - brukowana kocimi łbami, 
częściowo porośnięta trawą i roślinnością ru- 
deralną, obniża się z pn. na pd. Po pd. stronie 
podwórza, u podnóża wzniesienia terenu, 
znajdował się budynek stelmachami z mie
szkaniem oraz - nadal istniejący - dom miesz
kalny z częścią gospodarczą oraz położona na 
wsch. od nich dawna stajnia cugowa - budynki 
te po parcelacji zostały włączone w obręb za
gród parcelantów i poddane częściowym adap
tacjom do nowych funkcji. Trudno obecnie 
ustalić rozmieszczenie pierwotnych domów 
robotników folwarcznych, które wtórnie zosta
ły przejęte przez chłopów i włączone w obręb 
nowych zagród chłopskich. Prawdopodobnie 
również niektóre domy w zagrodach usytuowa
nych przy wewnętrznej drodze wiejskiej na pn. 
pd podwórza były pierwotnie mieszkaniami 
pracowników folwarcznych. Po zach. stronie 
głównej drogi wiejskiej, na pd. od stawu i cieku 
wodnego znajdowała się kuźnia rozebrana po 
1945 r. Nie wiadomo czy kuźnia ta była zwią

zana pierwotnie z majątkiem czy powstała po 
zostało rozparcelowane. Powstało ogółem 46 1931 r. Zespół rezydencjonalno - folwarczny
zagród chłopskich w oparciu o dawne budynki usytuowany był we wsch. części wsi i obejmo- 
folwarczne. W Bzowie istniało po 1931 r. 27 wał rozległy teren o dość znacznym zróżnico- 
zagród chłopskich. Po 193 lr. zlikwidowano waniu wysokości. Parcelacja majątku przepro

wadzona w 1931 r. spowodowała znaczne prze
kształcenia zespołu rezydencjonalno - folwar
cznego zwłaszcza w jego części gospodarczej, 
tak iż obecnie trudno odtworzyć i opisać jego 
układ z początku XX w. Obecnie dawny zespół 
zachowany jest w stanie szczątkowymi 

Część rezydencjonalna jest najbardziej na 
wsch. wysuniętym elementem zespołu. Two

rzył ją krajobrazowy park ro
mantyczny z nieistniejącym już 
neogotyckim pałacem usy
tuowanym na krańcu zacho
dnim oraz grobowcem usytuo
wanym w części wschodniej. W 
obrębie części rezydencjonalnej 
znajdowała się prawdopodob
nie również stajnia koni wyjaz
dowych położona na pd. zach. 
od pałacu przekształcona po 
1931 r. i włączona w obręb gos
podarstwa chłopskiego. Park 
krajobrazowy - zachowany bez 
przekształceń - ma nieregularny 
kształt wydłużony na osi wsch. - 
zach. i sięga wschodnią krawę
dzią terenu podmokłych łąk nad 
ciekiem wodnym.
Przed 1945 r. w parku był kort 
tenisowy i zagroda dzików, a 
staw we wsch. części parku był 
zarybiony (hodowla karpi). 
Obecnie żadne z tych elemen
tów nie zachowały się, istnieją 
jedynie resztki grobowca usy
tuowanego po pd. wsch. stronie 
stawu. Park zawiera wiele cen
nych okazów starych drzew, 
wśród których występują m.in. 
lipy, buki, dęby; starodrzew za
chował się przede wszystkim w 

zachodniej, starszej części parku; w części 
wschodniej - włączonej do parku na pocz. XX 
w. rosną m.in. żywotniki w pobliżu dawnych 
grobowców, występują tu też różne gatunki 
krzewów. W całym parku - pozbawionym pie
lęgnacji - występują bardzo liczne samosiewy. 
Teren nie posiada żadnego trwałego ogrodze
nia. Dawne podwórze folwarczne usytuowane 
jest na wzgórzu po zach. stronie parku; wiodą 
do niego dwie brukowane kocimi łbami drogi 
dojazdowe odchodzące w kierunku wsch. od 
głównej drogi przebiegającej przez wieś; daw
ny główny wjazd na podwórze wiedzie przez 
bramę pod spichlerzem usytuowaną w pierzei 
północnej. Podwórze ma kształt wydłużonego 
prostokąta o zabudowie geometrycznej, nieg
dyś zwartej, obecnie rozproszonej po wyburze
niu części obiektów. Z dawnej pierzei pn. za
chował się spichlerz z bramą obecnie stanowią
cy dominant architektoniczną zespołu oraz 
przylegająca do niego dawna obora - znacznie 
przebudowana.
W 1945 r. wieś przeszła w ręce wojska radzie
ckiego, które w Bzowie przez pewien czas 
stacjonowało, następnie teren ten przeszedł na 
rzecz Skarbu Państwa Polskiego. Utworzone 
po parcelacji gospodarstwa przeszły na włas
ność polskich gospodarzy a teren dawnego po
dwórza folwarcznego wraz z pałacem i częścią 
ziemi przejęty został przez nowoutworzony 
PGR. Po 1990 r. ziemie PGR oraz zabudowania 
przejęła WARSP O.T. w Koszalinie. Obecnie 
zamieszkałe są jedynie budynki mieszkalne 
a inwentarskie i gospodarcze pozostają 
nieużytkowane. Pałac wzniesiony był ok. poi. 
XIX w., po 1945 r. przez wiele lat zamieszkały 
przez przesiedleńców, rozebrany ostatecznie w 
1975 r. opracował T. Włodkowski

fot. red.
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Festyn z bajerem - Słupia z Kurierem

Trwa konkurs na najpiękniejszą dziewczynę lata, 
obok trzy najładniejsze dziewczyny lata ze wspaniałymi 
nagrodami fot. red.

Ponad tysiąc osób korzystając z pięknej pogody wzięło 
udział w festynie sportowo-rekreacyjnym zorganizo
wanym przez Redakcję Kuriera Sołeckiego i Gminny Klub 
Sportowy „Słupia” w Kobylnicy.

Organizatorzy zapewnili szereg atrakcji dzieciom 
i dorosłym. Były konkursy, zabawy, skoki spadochronowe 
i wspaniałe nagrody. Wśród publiczności wylosowano 
kosiarkę do trawy i rower górski. Główną atrakcją festynu 
był jednak wybór dziewczyny lata. Do konkursu stanęło 18

dziewcząt. Jurorzy mieli nie lada problem w wytypowaniu 
najpiękniejszej. Dziewczęta musiały odpowiadać na zada
ne pytania, tańczyć a na koniec zjechać z olbrzymiej 
zjeżdżalni. Najwięcej punktów otrzymała Kasia Dziawgo 
i ona zajęła I miejsce zdobywając cenne nagrody i tytuł 
dziewczyny lata.

Zabawa taneczna przeciągnęła się do późnych godzin 
nocnych. Nie zabrakło piwa ani kiełbasek z grila. Takiego 
festynu dawno nie było mówili mieszkańcy Kobylnicy. A 
wszystko to udało się dokonać dzięki licznym sponsorom 
przed którymi jeszcze raz organizatorzy chylą głowę.
Patronem medialnym festynu był Dziennik Bałtycki.

Inf. własna

tom 35

Ol11 fi»?.ilßü

Za chwilę odbędzie się losowanie kosiarki przez 
uroczą dziewczynkę

Pogoda dopisała, można było odpocząć 
przy piwku i kiełbasce fot. red.
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Kurier Sołecki

Festyn w Sierakowie
Sierakowo. Na miejscowym placu gier 
odbył się festyn sportowo-rekreacyjny. 
Wzięło w nim udział prawie 130 dzieci 
z Sierakowa i Kończewa. Organizatorzy 
z Gminnego Ośrodka Kultury w Kobyl
nicy, rad sołeckich Sierakowa i Kończewa 
oraz KGW z Sierakowa zapewnili 
uczestnikom moc atrakcji. Każde dziecko 
zostało obdarowane solidną porcją kieł
baski, napojem i słodyczami. Nie zabrakło 
też dodatkowych mini paczek.

Przy festynowym grillu, jak w ukropie, 
uwijała się niezastąpiona Teresa Jendru- 

pszko. Jak zwykle nie zawiódł Grzegorz 
Szczepański z hurtowni lodów Family 
Augusto z Kobylnicy, który dowiózł taką 
ilość lodów, że starczyło także dla wszy
stkich dorosłych uczestników imprezy. 
Tak posilone dzieci z duża ochotą przy
stąpiły do konkursowych zmagań. W 
konkursie rzutu ringo Paweł Kałwak 
wyprzedził Krzysztofa Pucia i Grze
gorza Bejmerta. Z walki o balon zwy
cięsko wyszła Agnieszka Switek, poko
nując Krystiana Tkaczyka i Ernesta 
Kędziora. Łupanie orzechów wylatują
cych z maszyny „sprawna rączka, według 
autorskiego pomysłu prowadzącej impre
zę, wespół z Joanną Płoch, Marioli 
Jaśkiewicz, najszybciej poszło Pawłowi 
Piotrowskiemu, zaś wyławianie butelek 
Ernestowi Kędziorowi. Wysysanie dra

żetek , w której to konkurencji liczyła się 
przede wszystkim dokładność wykazała, 
że tego dnia była ona mocnym atutem 
Magdy Aleksandrowicz i Patryka 
Rosiaka. W konkurencji wymagającej 
doskonałej koordynacji ruchów, czyli 
marszu na nartach 3 osobowych zespołów, 
bezkonkurencyjna okazała się drużyna 
pod groźnie brzmiąca nazwa „Postrach 
Sierakowa". Wszyscy zwycięzcy tych i 
kilku jeszcze innych konkursów otrzymali 
nagrody rzeczowe ufundowane przez 
GOK w Kobylnicy.

Wsparcia rzeczowego i organizacyjnego 
udzielili: Jednostka OSP z Sierakowa, 
Robert Smysło, Alicja Kłak-Markie- 
wicz, Jolanta Kałwak i właściciel ubojni 
ze Słupska Zygmunt Morcinek. Duże 
słowa podziękowania za włożony wysiłek 
w zorganizowanie imprezy należą się soł
tysowi Sierakowa Stanisławowi Puciowi.

Zbigniew Podolak Wysysanie drażetek nie było łatwe fot. red.
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Kurier Solecki

Internet w szkole

Sala komputerowa fot. red.

Szkoła podstawowa w Kwakowie, dzięki staraniom 
dyrekcji i nauczycieli otrzymała, w ramach prezy
denckiego programu „Internet w Szkole”, 10 nowo
czesnych komputerów z pełnym oprzyżądowaniem. 
Uroczystego otwarcia sali komputerowej czyli prze
cięcia pięciu wstęg symbolizujących pięć konty
nentów dokonali Minister Kancelarii Prezydenta RP 
Jerzy Wysokiński, Dyr. Organizacyjny Oddziału 
Terenowego AWRSP w Gdańsku Teresa Kościuk, 
Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński i Przewo
dnicząca Samorządu Uczniowskiego Małgorzata 
Kowalska. Dziękowano sponsorom prezydenckiego 
projektu. W przypadku województwa Pomorskiego 
na ten cel łoży Agencja Własności Rolnej Skarbu 
Państwa. Dziękowano również Wójtowi Leszkowi 
Kulińskiemu, bowiem Zarząd Gminy przyznał szko
le około 10.000 zł na urządzenie i wyposażenie pra
cowni w niezbędny sprzęt. Dzięki tej kwocie szkoła 
mogła zakupić w firmie „Meblo - Gama” w Bytowie 
po specjalnie promocyjnej cenie biurka pod kompu
tery i krzesła obrotowe. Z komputerów najbardziej 
cieszyły się dzieci. Już od 2 września mogły podjąć 
naukę informatyki. Lekcje te prowadzone są od 
czwartej klasy w wymiarze dwóch godzin 
tygodniowo.

Prezydencki program „Internet w szkole” ma na ce
lu wyrównywanie szans edukacyjnych dzieci 
wiejskich. T.W.

Pierwszą wstęgę przeciął Jerzy Wysokiński 
Minister Kancelarii Prezydenta RP fot. red.
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Kurier Sołecki

Ludzie listy piszą
Na pytanie Redakcji Kuriera Sołeckiego 

Nr 7 „Co Cię gryzie?”, odpowiem co mnie 
boli A więc boli mnie wypowiedź miesz
kańca Kruszyny, który uważa, że praco
wnicy interwencyjni sprzątają przystanki 
i chodnik przed posesją pani sołtys. Otóż 
wyjaśniam wszystkim czytelnikom, że 
pracownicy interwencyjni tylko jeden raz 
w tym roku i to na specjalną moją prośbę 
pracowali w Kruszynie sprzątając przy
stanek PKS (tylko przystanek), przy czym 
wyposażyłam ich w swój prywatny sprzęt 
tj. grabie, łopatę, miotłę i taczkę.

Natomiast to właśnie ja sprzątając swoją 
posesję - często porządkuję teren na 
przystanku a przede wszystkim wokół 
kaplicy.

W Kruszynie mieszkam od 30 lat. Nie 
jestem obojętna na problemy swoich 
mieszkańców.

Angażuję się w życie i pracę społeczną 
na rzecz swojej wsi i Gminy Kobylnica. 
Zachęcam również anonimowego miesz
kańca Kruszyny do współpracy a przede 
wszystkim do aktywnej pracy na rzecz 
swojej miejscowości, bowiem łatwo jest 
anonimowo kłamać na łamach prasy - 
natomiast trudniej jest zaangażować się 
i pracować dla swojej wsi.
Jeżeli wypowiadamy się na łamach prasy, 

to przekazujemy informacje prawdziwe 
i będziemy odpowiedzialni za swoje sło
wa. Nie ukrywajmy się pod anonimem.

Krystyna Bale erek 
sołtys wsi Kruszyna

Ekologiczne spotkanie
W dniu 14 września została Krajobrazowego „Dolina Słupi” ze szcze- 

zorganizowana przez Klub Przyrodników gólnym uwzględnieniem zagrożonych 
ze Świebodzina objazdowa sesja warszta- gatunków fauny ryb łososiowatych, 
towa „szlakiem czynnej ochrony przy- Prezentację zrealizowanego projektu 
rody”. Trzydziestoosobowa grupa przyro- przedstawili uczestnikom sesji pracow- 
dników i pracowników Samorządowych nicy - Parku Karjobrazowego i Urzędu 
spotkała się przy nowo wybudowanej Gminy. Przedsięwzięcie spotkało się z du- 
przepławce na rzece Kwaczy wLuleminie, żym uznaniem. Przy wspólnym ognisku 
gdzie zapoznała sięz przedsięwzięciem podsumowano dotychczasowe działania 
proekologicznym zrealizowanym przez na rzecz ochrony środowiska w „Dolinie 
Gminę Kobylnica pod nazwą „Ochrona Słupi”.
ehosystemu rzeki Słupi na terenie Parku T.W.

Uczestnicy sesji wyjazdowej fot. red.

Co Cię gryzie?
Ponownie zamieszczamy wypowiedzi 

naszych czytelników na zadane pytanie - 
jak postrzegaj ą swój ą wioską i gminę. 
Mieszkaniec Kończewa lat 39 
Mieszkam w blokach. Smutne to nasze 
osiedle. Brak urządzonego placu zabaw, 
nieskoszona trawa, ciągle niszczony przy
stanek autobusowy - to nie najlepsza wi
zytówka naszej miejscowości. Pozazdro
ścić mieszkańcom Sierakowa, którzy po
trafią zadbać o wygląd swojej wsi. 
Mieszkaniec Kobylnicy lat 63 
Mieszkam w pobliżu Kościoła. Bardzo 
denerwuje mnie zaśmiecony teren przy 
kościele i przystanku autobusowym przez 
miejscowych amatorów piwa i wina. Smu
tno, że gromadzi się tam również młodzież 
szkolna i to w czasie gdy powinna być na 
lekcjach.
Mieszkanka Kwakowa 
Centrum naszej wioski to duży zaniedbany 
plac przy sklepie i kościele. Wiem, że w 
innych wioskach mieszkańcy sami starają 
się zagospodarować wolne tereny. Ten 
plac aż się prosi o zadbanie. Myślę, że 
Rada Sołecka wyjdzie z jakąś rozsądną 
propozycją. Ważną sprawą jest też bez
pieczeństwo naszych dzieci chodzących 
do szkoły. Od ulicy Leśnej jest brak cho
dnika. Dzieci ida jezdnią. Nie ma też wy
dzielonego przejścia na moście dla pie
szych. W tej sytuacji o wypadek nietrudno. 
Mieszkaniec Słonowic lat 52 
Gmina nam pięknieje, również wioska 
zmienia swoje oblicze. Centrum wsi to 
szkoła, kościół i przystanek autobusowy. 
Czegoś jednak brakuje, myślę że przede 
wszystkim nowej elewacji na budynku 
szkolnym. Zaniedbany jest też Ośrodek 
Zdrowia. Brakuje świetlicy wiejskiej i pla
cu zabaw.
Mieszkanka Lulemina 
Pracuje w Słupsku i mam sporo kłopotów z 
dojazdem do pracy. Wielkim problemem 
jest wydostanie się z naszej wioski. Czę
stotliwość autobusów jest stanowczo za 
mała. Gdyby jeszcze udało się wyremon
tować wiejską drogę i drogę do Kuleszewa 
ta ostatnia jest w fatalnym stanie. Może to 
spowodowałoby zwiększenie częstotliwo
ści autobusów.
Mieszkanka Kończewa 
Z oburzeniem patrzę na młodych ludzi, 
którzy już od wczesnych godzin rannych 
w każdą niedzielę okupują miejscowy 
sklep pijąc piwo i wino w bezpośrednim 
jego sąsiedztwie. Widok pijanych nie jest 
najlepszym przykładem dla dzieci idących 
rano do kościoła. Kiedyś nie było to do 
pomyślenia bo milicja szybko robiła 
porządek.
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Kurier Sołecki

Wypoczywali i trenowali
Młodzi tenisiści stołowi z 

Uczniowskiego Klubu Sportowego 
„Olimpijczyk”, działającego przy 
szkole podstawowej w Kwakowie 
przebywali od 12 do 26 sierpnia na 
obozie sportowym w Ustce. Oprócz 
doskonalenia swoich umiejętności na 
codziennych treningach młodzież 
brała udział w licznych zabawach i

konkursach, korzystała z miejscowej 
pływalni. Były też „wypady” do 
wesołego miasteczka, rejsy statkiem 
„Wiking” po morzu i nocna wyprawa 
do Orzechowa. A wszystko to dzięki 
wsparciu finansowym Zarządu Gminy 
Kobylnica oraz Tomasza Nicieje- 
wskiego - prezesa formy przewozo
wej w Sycewicach.

Andrzej Wojtaszek

Ostatnia kolejka piłkarska nie przyniosła 
większych zmian w tabelach. Dalej nie 
wiedzie się „Słupi” Kobylnica. Przegrany 
kolejny mecz z „Kaszubią” Studzienice 
3:1 zepchnął kobylnicką dmżyę na 13 
miejsce w tabeli. Zarząd Klubu musi 
wyciągnąć wnioski z postawy drużyny. 
Czasu jest jeszcze sporo aby wyjść na pro
stą. Kolejna nasza drużyna w okręgówce 
„Sparta” Sycewice odnotowała kolejny 
sukces wygrywając w pięknym stylu z 
„Brdą” Przechlewo 4:0. Sparta mierzy wy
soko i słusznie, bowiem tylko ambitną grą 
można coś zwojować. 5 miejsce „Sparty” 
w tabeli jest jak najbardziej zasłużone i na 
pewno staćjąna więcej.

Liderem w lidze okręgowej jest 
„Wybrzeże” Objazda, główny pretendent 
do IV ligi.

W „A” klasie obie nasze drużyny 
zaliczyły zwycięstwa. „Granit” Kończewo 
wygrał 2:0 z dmgim zespołem „Gryfa” 
Słupsk a „Sokół” Kuleszewo pokonał 
„Diament” Trzebielino 3:1. W tabeli pro
wadzi „Ikar” Redzikowo wyprzedzając 
„Granit” Kończewo tylko jednym pun
ktem. Na piątym miejscu w tabeli 
uplasował się „Sokół” Kuleszewo.

W „B” klasie wszystkie nasze drużyny

10 osobowa grupa dziewcząt z Ucznio
wskiego Klubu Sportowego „Sparta 
Sycewice” wzięły udział w letnim obozie 
sportowym w Białym Borze zorganizo
wanym przez Polski Związek Piłki Nożnej 
i on też był sponsorem uczestników. W 
trakcie obozu dziewczęta w składzie 
Barbara Dąbrowska, Karolina Domańska, 
Justyna Guzek, Sylwia Gruszczyńska, 
Agnieszka Krzyżaniak, Karolina Maślak, 
Monika Mazur, Justyna Podlewska, 
Patrycja Szymczyk i Katarzyna Woźniak z 
powodzeniem wzięły udział w półfinale 
ogólnopolskiego turnieju piłkarskiego doi 
lat 11 na szczeblu makroregionu pomor" 
skiego zajmując ostatecznie III miejsce. 
Wyróżniającą się zawodniczką całego 
turnieju była Sylwia Gruszczyńska.

Młode zawodniczki wróciły z tego 
atrakcyjnego obozu z dyplomami, pucha
rem oraz bagażem pełnym wrażeń bo 
oprócz kopanej piłki były świetne zabawy 
nad jeziorem, kajaki, rowerki no i jazdy 
konne. R.H.

odniosły porażki. „Słupia” Kwakowo 
przegrała z „Smokami” Podole Małe 3:2. 
„Sokół” Kczewo 1:0 z „Jantarem” Wyko- 
sowo, Wiraż Kruszyna 3:1 z „Zawiszą” 
Borzytuchom a „Wiktoria” Wrząca 4:2 z 
„Tuką” Wodnica.

Niefart naszych drużyn w „B” klasie 
przyprawił o ból głowy naszych trenerów. 
Powody do większego zmartwienia może 
mieć „Wiktoria”, grozi jej bowiem walko
wer za poprzedni mecz. Na razie temat jest 
rozpatrywany w Związku Piłki Nożnej. 
Następna kolejka może będzie przyjem
niejsza i wszystkie nasze drużyny wygrają 
czego redakcja Kuriera z całego serca 
życzy.

KIBIC

Sport w gminie Kopały piłkę 
— piłka, nożna w Białym Borze
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Kulinaria
Jesień w pełni, przetwarzajmy zatem co się 
da!
• Konfitury z gruszek
1,5 kg twardych gruszek, 1,5 kg cukru, 
kilka goździków lub kawałek wanilii. 
Umyte gruszki zalać wodą i gotować pod 
przykryciem aż zmiękną. Odcedzić, 
ostudzić, obrać i pokroić na ćwiartki, 
wykroić gniazda. Z cukru i szklanki wody 
ugotować syrop, ostudzić, zalać nim 
gruszki i odstawić na noc. Do przyrządza
nia syropu można użyć zamiast wody, 
soku z wiśni lub jabłek. Następnego dnia 
zlać syrop i podgrzewać tak długo, aż 
zgęstnieje. Znowu zalać nimi gruszki i po
zostawić je w syropie na kilkanaście 
godzin. Powtórzyć te czynności jeszcze 
wukrotnie, za każdym razem gotując 
;ruszki w syropie kilka minut. Gorące 

konfitury do wyprażonych słoików typu 
twist, starannie zamknąć i ostudzić.

• Sos pomidorowo - owocowy
2 kg pomidorów, 50 dkg cebuli, kwaśnych 
jabłek i śliwek (najlepiej węgierek), pół 
szklanki octu winnego, kilka ziaren ziela 
angielskiego, pieprzu, listek laurowy, 
płaska łyżeczka soli.
Zagotować ocet z przyprawami i odstawić 
pod przykryciem. Umyte i pokrojone 
w ćwiartki jabłka i pomidory, wydrylo- 
wane śliwki oraz plastry cebuli włożyć do 
rondla, wlać odrobinę wody i gotować pod 
przykryciem do chwili, aż cebula będzie 
mięka. Przetrzeć rozgotowane owoce 
przez sitko, wlać przecedzony ocet i goto
wać na małym ogniu, aż objętość sosu 

^mniejszy się o 1/3. Gdyby sos był nie 
mość słodki dodać 1 - 2 łyżki cukru i goto
wać przez chwilę. Gorący sos przekładać 
do gorących słoików wypełniając po brze
gi i zakręcić. Odwrócić do góry dnem i po
zostawić do wystygnięcia.

• Leczo
2 kg paryki czerwonej, 2 kg pomidorów, 1 
kg cebuli, 3 łyżki cukru, ćwierć szklanki 
oleju słonecznikowego, sól.
Pomidory sparzyć, obrać ze skórki i po
kroić w ćwiartki. Oczyszczone strąki 
papryki w paski a cebulę w plastry. W 
rondlu rozgrzać olej, włożyć cebulę, a gdy 
się zeszkli dodać pomidory i paprykę. Po 
10 minutach gotowania doprawić solą i cu
krem, dusić jeszcze chwilę. Gorące leczo 
nałożyć do wyparzonych słoików, za
kręcić. Pasteryzować 20 - 30 minut w za
leżności od wielkości słoików.

Gosposia

SYNTEZA KRZYŻÓWKI Z INWENTARZEM

B

U

H

O

O W

Rozwiązanie polega na ułożeniu krzyżówki z podanych niżej wyrazów. Wyrazy z 
zaznaczonych rzędów, uzupełnione o litery wpisane do diagramu, stanowią 
rozwiązanie.
Rozwiązania na kartkach pocztowych należy przesyłać na adres GOK Kobylnica

WYRAZY DO UŁOŻENIA KRZYŻÓWKI 
6- litero we: BAL AN S, MATURA, SEKTOR 
5- literowe: ERATO, HIENA, TUMAN
4- literowe: ANSA, ATAR, BRNO, JURA, KAŁO, LATO, RZAZ, SKOK, TUSK, 

ULEP
3- literowe: CZI NEK, PAU, TON, ZIN

ułożył „SAS”

HUMOR
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Tajemnica imion
Edyta - imię pochodzenia germańskiego. Oznacza „radość 
walki”. Kobieta o tym imieniu jest obowiązkowa i 
zorganizowana. Gdy trzeba, potrafi opanować emocje. Krzywdę 
pamięta wiele lat i potrafi odpłacić nawet po długim czasie. Lubi 
porządek i dyscyplinę.
Imieniny -16 września
Teresa - imię pochodzenia greckiego. Kobieta o tym imieniu 
chętnie pomaga innym. W jej życiu następują częste zwroty i 
zmiany. W małżeństwie nie uznaje zdrady.
Imieniny - 3 października
Urszula - imię pochodzenia łacińskiego. Oznacza niedźwie
dzicę. Kobieta nosząca to imię pragnie osiągnąć sukces. Gotowa 
jest podporządkować swoje życie tylko karierze zawodowej. 
Imieniny-21 października
Tadeusz - imię pochodzenia oramiejskiego. Oznacza 
„barczysty” lub „śmiały”. Z jednej strony, to mężczyzna pewny 
siebie. Jednak po bliższym poznaniu okazuje się osobą pełną 
rozterek i wątpliwości. Należy do osobników pamiętliwych. 
Wszystkie decyzje związane z pieniędzmi poddaje gruntowej 
analizie. Swoje sympatie kieruje tam, skąd spodziewa się 
korzyści.
Imieniny - 28 październik
Rafał - imię pochodzenia hebrajskiego. Oznacza - Bóg 
uzdrawia. Mężczyzna noszący to imię ma wszechstronne 
zainteresowania. Przy pierwszym spotkaniu sprawia dobre 
wrażenie. Koleżeński, sympatyczny, uczynny. Nie można jednak 
dać się zwieść pozorom. Po bliższym poznaniu okazuje się 
cholerykiem. Brak mu silnej woli i jest wyjątkowym leniem. 
Imieniny - 29 września

- Hajka -

Erotyczny słownik 
imion - literka „G”
GIENIA - Nie jeden chciałby wziąć Gienię na swoje

sumienie

GERDA - Nie policzy przygód Gerda.
Lecz plotkarzom zawsze żer da!

GERTRUDA - Z murzynem wzięła ślub Gertruda 
Nie boi się czarnego luda

GRACJA - Chodzę do pani Gracji wyłącznie po kolacji
No, bo na głodnego 
To u niej nic z tego

GRŻYNA - W społecznym czynie |
oddam się Grażynie

GRETA - Greta - dumna kobieta
Toteż żaden Kretyn nie ma szans u Grety

GUSTAWA - Jeszcze nie wyszła ustawa 
a już nie daje Gustawa

GLORIA - Gloria chodzi zawsze w glorii
Doskonała jest w teorii

Witryna Kuriera
Wkrótce j esień, a wraz z nią długie 

wieczory, dlatego polecam Pań
stwu dosyć opasły tom „stwo
rzenia świata” Gore Vidala.

Akcja powieści toczy się na 
przełomie VI. i V w. p.n.e. Nar
ratorem jest Cyrus Spitama, wnuk 
Zaroastra, przyjaciel Kserksesa. Z 
jego podróży po Indiach, Chinach i 
Królestwie środka dowiemy się o 
intrygach i knowaniach haremo
wych w Susie. O walkach królów w

Indiach. Poznamy także Buddę, 
Konfucjusza, Peryklesa i inne 
sławne osobistości. Dowiemy się 
także jak umarł Ajschylos, 
dlaczego Persowie podejmowali 
wyprawy przeciw Grecji zamiast 
bogatym Indiom. Jak wyglądała 
rozpusta w Babilonie, w co wie
rzono w różnych krajach i co ich 
filozofowie mówili o stworzeniu 
świata.

- Hajka -
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Kurier Sołecki

Powiatowe Zawody Sportowo Pożarnicze 
OSP Kępice 2002

W obecności wójtów z poszczególnych 
gmin powiatu słupskiego i v-ce starosty 
słupskiego Grażyny Pokuć oraz braci stra
żackiej z państwowej i ochotniczej straży 
pożarnej otrzymał z rąk komendanta PSP 
w Słupsku st. Brygadiera Adama Bre- 
chońskiego okazały puchar Prezes Gmin
nego Zarządu OSP w Kobylnicy Wójt 
Leszek Kuliński.

Po raz kolejny bowiem drużyny 
ochotników i ochotniczek z naszej gminy

zajęły drużynowo I miejsce na powia
towych zawodach sportowo pożarniczych 
w Kępicach. Nasi ochotnicy po wyrów
nanej i zaciętej walce zajęli następujące 
miejsca: drużyna męska z OSP Lulemino - 
I miejsce, drużyna kobiet z OSP Wrząca - 
II, drużyna dziewcząt z OSP Lulemono - II 
i drużyna chłopców z OSP Wrząca - III 
miejsce. Wyniki te, w ogólnej klasyfikacji 
drużyn z poszczególnych gmin, zadecy
dowały o zwycięstwie drużynowym.

Na ten niewątpliwy sukces nasze drużyny 
strażackie zapracowały starannie przy
gotowując się do zawodów powiatowych 
wcześniej, bo miesiąc temu, w celu spraw
dzenia i podwyższenia sprawności bojo
wej rozegrały z gminą Ustka zawody spor
towo pożarnicze w Kuleszewie i Peplinie 
o puchar wójtów. Oba puchary wygrały 
drużyny z naszej gminy potwierdzając tym 
samym wysoką forme.

I Włodkowski

Ochotniczki i ochotnicy prezentowali się doskonale fot. red.
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Powiatowe dożynki

Wójt Leszek Kuliński przyjmuje z rąk Starościny Dożynek Lucyny Pozorskiej bochen 
chleba z tegorocznych plonów fot. red.

Sycewice. Tegoroczne Gminne i Powiatowe 
Święto Plonów odbyło się przy pięknej , co w 
ostatnich latach było rzadkością, aurze. 
Ucieszyło to przede wszystkim organizatorów: 
Zarząd Gminy Kobylnica, Gminny Ośrodek 
Kultury w Kobylnicy oraz Starostwo Powia
towe w Słupsku. Dożynki rozpoczął kolorowy 
i wielobarwny korowód, prowadzony ulicami 
Sycewic przez orkiestrę Centrum Szkolenia 
Marynarki Wojennej z Ustki. Uroczystą Mszę 
św. na miejscowym stadionie odprawił ksiądz 
Jan Giriatowicz W jej trakcie poświęcone 
zostały przepiękne wieńce i chleby dożyn
kowe, a zaszczytu ofiarowania chleba i kosza 
z darami dostąpiły członkinie chóru ludowego 
„Ruczaj" z Kobylnicy. Pierwszy bochen chleba 
z tegorocznych plonów, na ręce wójta Leszka 
Kulińskiego i wicestarościny Grażyny Pokuć, 
przekazali starostowie dożynek Lucyna 
Pozorska z Łosina i Piotr Jaśkiewicz z Kru
szyny. Pan Piotr prosił gospodarza gminy 
Kobylnica i włodarza powiatu o to, aby sym
boliczny bochen dzielony był mądrze i spra
wiedliwie. W odpowiedzi wójt Kuliński 
zapewnił, że wraz z Radą Gminy dołoży wszel
kich starań, aby rolnikom w gminie Kobylnica, 
pomimo złej sytuacji ekonomicznej, żyło się 
coraz lepiej. Dbałość o rolnicze sprawy obiecy- 
wałarównież wicestarościna Grażyna Pokuć.

Na dożynkowej scenie zaprezentowało się 
kilkanaście zespołów ludowych z powiatu 
słupskiego. Doskonałym preludium do ich wy
stępów były programy dożynkowe wykonane 
przez uczniów szkoły podstawowej z Kwa- 
kowa i gimnazjalnej z Kobylnicy. Licznie zgro

Barwny korowód dożynkowy

madzona publiczność, szacowana na grubo 
ponad tysiąc osób, mogła na stoiskach wysta
wowych podziwiać prace twórców ludowych, 
ekspozycje przygotowane przez gminy i szkoły 
średnie zarządzane przez Starostwo Powia
towe, a także efektowną wystawę warzyw z 
gospodarstw ogrodniczych Mariana Jarząb
ka i Henryka Kołodyńskiego z Bolesławie. 
Duże wrażenie na gościach dożynek wywarła

fot. red.

scenografia przygotowana przez szkołę w 
Kończewie i prawie naturalnych wymiarów 
zagroda chłopska. Dożynki były doskonałą 
okazją do wręczenia nagród i rozstrzygnięcia 
wszelkiego rodzaju konkursów. Z naszej gminy 
odznakę „Zasłużony dla rolnictwa" otrzymał 
Wojciech Pozorski z Łosina. Statuetki 
„Bursztynowego kłosa", zresztą po raz pier
wszy przyznane, trafiły do Piotra Jaśkie
wicza, Lucyny Pozorskiej oraz Wiesławy 
i Marka Guźniczaków z Sycewic. Dużym su
kcesem zakończył się konkurs wieńców i chle
bów dożynkowych. W klasyfikacji powiatowej 
w formule wieńców niekonwencjonalnych U 
miejsce zdobył wieniec wykonany prz ^ 
sołectwo Łosino. W gminnym zaś konkursie 
wieńców, równorzędne pierwsze miejsca 
zdobyły wieńce z Bolesławie i Łosina. 
Komisja w składzie: Marzenna Mazur, 
Katarzyna Woźniak i Zenona Mazurczyk 
zadecydowała, iż w konkursie chlebów 
dożynkowych ten najlepszy upiekło sołectwo 
Lubuń przed Kobylnicą. Zasłużone nagrody 
i wyróżnienia odebrali podczas dożynek lau
reaci gminnego konkursu „Piękna wieś".

W części sportowej odbyły się pokazy karate, 
aikido, skoków spadochronowych oraz kon
kursy sprawnościowe. Dzieci szczególnie zain
teresowała wystawa sprzętu bojowego VII Bry
gady Obrony Wybrzeża ze Słupska. Dobrą 
atmosferę tego dnia podtrzymał, do porannych 
godzin następnego, zespół muzyczny ze 
Sławna. Zbigniew Podolak

"KURIER SOŁECKI" Redaguje zespół. Redaktor odpowiedzialny: Tomasz Włodkowski, teł. (059) 842 96 45, kom. 0608 883 
721. Adres redakcji: Urząd Gminy, 76-251 Kobylnica, ul. Główna 20, tel. (095) 842 96 17, fax. (095) 842 90 70. Redakcja nie 
odpowiada za treść ogłoszeń, reklam i listów, zastrzega sobie prawo dokonywania skrótów w tekstach. Druk: ZP „GRAW1POL” 
Słupsk, ul. Poznańska 42, tel. 0-59 842 3651,842 65 56___________________________________________ ___________________


